
בהקצאת גנים ממלכתיים   שוויון :  הנושא 

26.1.20

 לכבוד 

 אבי גרובר   –יה יראש העיר

שירלי פאר יגרמן  –מנכ"לית העירייה 

הצעה לשיוויון בהקצאת גנים ממלכתיים :  2020 בפברוארועצה הצעה לסדר היום לישיבת המ

 ( יה לפקודת העיריותיא לתוספת השנ27הצעה לסדר לפי סעיף )

הנני מתכבד להעלות הצעה לסדר כדלקמן: 

:    הרקע

יום חמישי בערב התקיימה ישיבת מועצה בהקשר לפתיחת גן ממלכתי חב"ד   29.8.19בתאריך  .1

מועד שבגללו הצהיר   –הגן עתיד היה להיפתח ביום ראשון שאחרי הישיבה  –לראשונה בעיר 

הוא לא יקיים אותה. לדעתי בצדק.  –ראש העיר שגם אם ההחלטה תהיה למנוע את פתיחת הגן  

אחד שחברי   –במהלך ישיבה סוערת ומבישה עלו שני טיעונים בלבד בהקשר לפתיחת הגן  .2

המועצה  שהעלו את ההצעה מונעים מאנטישמיות ושני שהסיבה לאי פתיחת הגן מוצדקת  

 החילונית. לא הייתה הסכמה על הנתונים.  האי שוויון כלפי האוכלוסיי  משיקולי

ילדים    1646בשנת הלימודים הנוכחית הנתונים )בהפחתת נתוני החינוך המיוחד( הם כדלקמן:  .3

גנים דתיים ממוצע של    6ילדים ב   158לגן.   29.93. ממוצע ממלכתיים חילוניים גנים   55ב 

 . ילדים  22בעוד בגן חב"ד  26.33

אחוז יותר בגנים חילוניים   36אחוז יותר בגנים חילוניים לעומת דתיים.  14ההפרש הוא עצום.  .4

5%במידה וגן חב"ד לא היה נפתח ובמקומו היה מאוכלס גן חילוני ההפרש היה  ד. " לעומת גן חב

14יותר ילדים בממוצע בגנים הדתיים. במידה וגן חב:ד היה גן ממלכתי דתי ההפרש היה כאמור 

אחוז יותר ילדים בממוצע בגן חילוני. 

: מועצת העיר תתבקש אם כן, להחליט כדלקמן

וך לשאוף לשוויון ככל האפשר והקטנה משמעותית של  מועצת העיר תנחה את אגף החינ . א

 הפערים בשנה הקרובה. 

בין   יםאחוז  7מ יותר מועצת העיר תחליט שלא יתבצעו שיבוצים לגנים בצורה מפלה בכמות של   . ב

 הזרמים הממלכתיים. 

עם סיום הרישום לגנים ולפני שיבוץ סופי תובא לאישור המועצה אם בישיבה מן המניין ואם   . ג

תכנית השיבוצים לגנים הממלכתיים בעיר   -יוחדת בהתכנסות מ

בכבוד רב,

חבר מועצת העיר ,  ירון גדות 

סיעת התעוררות 


